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1.  Opening en mededelingen 

De voorzitter opent om 18.30 uur de vergadering en verwelkomt alle aanwezigen.  

 

2.  Vaststellen agenda 5 
De agenda wordt vastgesteld.  

 

3.  Verbinding A8-A9 

In de extra vergadering van 29 juni 2017 heeft de commissie kennis genomen van de toelichting op 

de PlanMER en de brief inzake het ICOMOS advies. Besloten is dat de commissie in september de 10 
stukken zou bespreken en er gelegenheid tot inpreken zou zijn.  

 

De voorzitter verwijst naar de brief van 12 juli 2017, waarin Gedeputeerde Staten aangeven dat de 

Plan MER ter inzage is gelegd en een extra onderzoek wordt gedaan naar de golfbaanvariant en de 

geluidseffecten daarvan. 15 
Eind augustus is er en brief van GS ontvangen over het betrekken van ICOMOS. 

 

Er hebben zich 8 aangemeld. De insprekers worden in de gelegenheid gesteld om het woord te 

voeren. Na de inspraak wordt de commissie in de gelegenheid gesteld om te reageren op de 

voorliggende documenten. 20 
 

De heer De Haan (Buurtcomité Bus(ch) en Dam/LTO Noord, volledige tekst inspraak bij de stukken 

gevoegd) vertelt dat belanghebbenden het besluitvormingsproces als stuitend ervaren en democratie 

onwaardig vinden. Hij verwijst naar het persbericht van Gedeputeerde Staten. Niemand in 

Krommenie zal een zienswijze indienen. De uitslag lijkt al vast te staan. Is het nulplus-alternatief dan 25 
zo slecht als Gedeputeerde Staten in hun publicatie stellen? 

Gedeputeerde en Provinciale Staten worden verzocht naar de inhoud van het Plan MER te kijken. Alle 

alternatieven voldoen aan het gewenste doelbereik. De twee gestrekte alternatieven treden met 

voeten alle nagestreefde ruimtelijk beleid van de provincie. 

Het leefbaarheidprobleem moet worden opgelost waar het ligt en niet worden verschoven naar de 30 
Broekpolder, Saendelft en Zaandijk/Coenbrug. 

Het buurtcomité irriteert zich aan de volledige stilte vanuit Gedeputeerde Staten ten aanzien van de 

Stelling van Amsterdam. 

Provinciale Staten worden opgeroepen een motie aan te nemen waarin de opdracht aan 

Gedeputeerde Staten ten aanzien van de A8-A9 wordt aangepast en waarin zij de opdracht krijgen de 35 
N203 in Krommenie op adequate wijze op te lossen. 

 

De heer Tijssens (D66) heeft gehoord dat er een negatieve MKBA is, als alle effecten worden 

meegenomen. Kan de heer De Haan dat onderbouwen? 

 40 
De heer De Haan (Buurtcomité Bus(ch) en Dam/LTO Noord) verwijst naar de beoordeling van de MER 

en het onderzoek van Altea. Het doelbereik van nulplus scoort net zo goed als het golfbaan- en 

Heemskerkalternatief. De nulplus brengt geen aantasting van de Stelling van Amsterdam, de polder 

en de biodiversiteit met zich mee. 

Een vergelijking in de MKBA van het nulplusalternatief met het golfbaan- en het Heemskerkalternatief 45 
is niet mogelijk, omdat ze teveel van elkaar verschillen. 

Volgens het verkeersrapport leveren het golfbaan- en Heemskerkalternatief 80.000 

verkeersbewegingen op. Kijkt men naar de autonome ontwikkeling dan spreekt het rapport van 

40.000 verkeersbewegingen. Er wordt dus een extra stroom van 40.000 verkeersbewegingen 

gecreëerd. Juist als men de overdaad aan verkeersbewegingen probeert te corrigeren, dan blijft van 50 
het voordelig saldo van het golfbaan- en het Heemskerkalternatief niets over. 

 

De heer De Graaf (CDA) constateert dat het comité lokale oplossingen bepleit. Ziet het comité de 

situatie rond de A8-A9 niet als een bovenlokaal of regionaal probleem? 

 55 
De heer De Haan (Buurtcomité Bus(ch) en Dam/LTO Noord) zegt dat de N203, Assendelft en de 

polder Assendelft onderdeel uitmaken van de Metropoolregio Amsterdam. Hij wijst op de groene 

kwaliteit van het gebied. Deze wordt aangetast door het golfbaan- en het Heemskerkalternatief.  

 

De heer Van Berkum (GL) roept op om toch wel zienswijzen in te dienen. 60 
 

De heer De Haan (Buurtcomité Bus(ch) en Dam/LTO Noord) legt uit dat het comité van mening is dat 

zienswijzen moeten worden ingediend. Echter, de publicatie wekt de suggestie dat al is beslist. 
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De heer Leever (ONH) adviseert eveneens om zienswijzen in te dienen. 65 
De nulplusvariant zou een optie zijn, maar tegelijk wordt gezegd dat het beter is om bestaande 

knelpunten te verbeteren. 

 

De heer De Haan (Buurtcomité Bus(ch) en Dam/LTO Noord) beschouwt de nulplus als een goede 

variant. Op dit moment gaat het om 3 alternatieven. Provinciale Staten drongen aan om in 70 
Krommenie-Assendelft een tunnelvariant uit te werken, maar dat ligt op dit moment niet op tafel. 

 

De heer Leever (ONH) deelt mee dat Milieudefensie vandaag een zaak won van de Staat der 

Nederlanden met betrekking tot luchtbelasting als gevolg van fijnstof en geluidsoverlast. Deze 

uitspraak kan de provincie mogelijk in de kaart spelen met betrekking tot de zienswijzen. 75 
 

De voorzitter geeft het woord aan de heer Van der Haar (Werkgroep verkeer Krommenie). 

 

De heer Van der Haar (Werkgroep verkeer Krommenie, volledige tekst inspraak bij de stukken 

gevoegd,) verwijst naar de zienswijze van de werkgroep.  80 
Op 29 juni is het probleem in Krommenie toegelicht, met als een van de conclusies dat het 

handhaven van de huidige situatie niet acceptabel is. Door het uitstellen van een definitief besluit 

groeit de onzekerheid. Wat valt er nog te onderzoeken? Vanaf september 2015 zat inspreker in de 

klankbordgroep namens Krommenie. De doelstelling is het verbeteren van de bereikbaarheid en de 

leefbaarheid in het gebied. Er werd zelfs tijdelijk een projectbureau in Assendelft ingericht. 85 
Inspreker wijst op de landschappelijke waarde van het poldergebied. Vriend en vijand zijn het eens 

over het respecteren van dit poldergebied. In de ontwerpen is daaraan voldaan. De afvaardiging 

Krommenie pleitte voor een positieve bijdrage aan een oplossing. Helaas was een bruikbaar ontwerp 

voor de nulplus niet haalbaar. Enkele klankbordgroepleden zijn tegen een weg door de polder. Zij 

leverden geen enkele constructieve bijdrage aan het oplossen van de ernstige milieuproblemen. 90 
Niets doen betekent dat door milieubelasting1000 levensjaren verloren gaan voor de inwoners van 

Krommenie/Assendelft.  

De heer Van der Haar vraagt Provinciale Staten om een keuze te maken over een van de twee 

alternatieven. Over uitstel maakt men zich grote zorgen. De onzekerheid in Krommenie/Assendelft 

moet worden weggehaald door het nemen van een besluit, met als credo: leefbaarheid en 95 
bereikbaarheid. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt of het acceptabel is dat anderen overlast ondervinden wanneer 

gekozen wordt voor bijvoorbeeld de golfbaanvariant. Overigens heeft mevrouw begrip voor het 

probleem in Krommenie/Assendelft. 100 
 

De heer Van der Haar (Werkgroep verkeer Krommenie) vindt het niet acceptabel. De keuze is aan 

Provinciale Staten. De werkgroep heeft gedaan wat ze kon voor Krommenie. 

 

De heer Hoogervorst (SP) vraagt wat inspreker zou kiezen als hij een keuze moest maken tussen 105 
een van de twee voorliggende alternatieven of tussen een oplossing ter plekke. 

 

De heer Van der Haar (werkgroep verkeer Krommenie) zou een keuze maken en geen verder 

onderzoek doen. Er wordt inmiddels 20 jaar onderzoek gedaan naar de mogelijkheden die er zijn. 

Op een bepaald moment is een keuze gemaakt voor 3 alternatieven, waarvan er 1 afviel. Het is 110 
belangrijk om nu een keuze te maken. 

 

De heer Van Berkum (GL) beaamt dat Provinciale Staten de keuze moeten maken. Zij moeten een 

afweging maken. De veeg uit de pan naar medeleden van de klankbordgroep voelt niet lekker.  

 115 
De heer Van der Haar (werkgroep verkeer Krommenie) constateert dat één van de makkelijkste 

dingen in een overlegsituatie is om vooral tegen te stemmen. Een klankbordgroep zal leden hebben 

die vanuit hun overtuiging tegen zijn. Dat begrijpt de heer Van der Haar. Het zij zo. Provinciale 

Staten zijn er om een keuze te maken. De heer Van der Haar adviseert om de deskundigheid van hen 

die er aan werkten niet in twijfel te trekken. Alle leden van de klankbordgroep hebben bij kunnen 120 
dragen aan het realiseren van een oplossing. Hen zijn vele kansen gegeven. 

 

De heer Toekoek (Heemskerkse Golfclub) meldde zich opnieuw aan als inspreker. Hij gaat ervan uit 

dat iedereen met de beste intenties probeert dit dossier op te lossen. De Golfclub heeft wel een idee 

van welke kant het opgaat en maakt zich grote zorgen over het feit dat het de golfvariant wordt. De 125 
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situatie in Krommenie/Assendelft is er één die zo niet langer kan. De enige oplossing die voorligt 

omvat nieuwe wegen.  

Opvallend in het Plan MER is dat de verzorgplaatsen goed meegenomen worden. Die aandacht is er 

niet voor de golfclub. De situatie van de golfbaan is volstrekt vergelijkbaar met die van de 

verzorgingsplaatsen. Er moet worden gezorgd voor een goede kostenraming. Het is geen goede 130 
benadering om de gemiddelde omzet van de club mee te nemen. Het gaat om de directie en 

indirecte schade aan de baan en aan de club. De Heemskerkse Golfclub is, met 1000 leden, een 

grote regionale sportclub in Noord Kennemerland met veel bezoekers uit de regio en de rest van het 

land. Boven het Kanaal zijn niet veel golfverenigingen. De heer Toekoek is benieuwd naar de 

gevolgen van de uitspraak van de rechtbank, die verbiedt om maatregelen te nemen die leiden tot 135 
nieuwe overschrijdingen. Wat betekent de uitspraak voor de uitvoerbaarheid van dit plan. 

De vraag is of het verbeteren van de gezondheid in Krommenie/Assendelft meer oplevert dan de 

schade zou zijn in Heemskerk en de Broekpolder. In Beverwijk wordt een toename van 182 Daly 

(disability-adjusted life year) voorzien, terwijl de afname in Krommenie/Assendelft slechts 91 en 162 

is. De schade voor de Broekpolder zal groter zijn dan de oplossing die geboden wordt voor 140 
Krommenie/Assendelft. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of de Heemskerkse Golfclub akkoord kan gaan met de 

verplaatsing als er een goede berekening komt. 

 145 
De heer Toekoek (Heemskerkse Golfclub) antwoordt dat de golfclub niet akkoord zal gaan. Voor een 

goede afweging is het belangrijk om te weten wat de financiële schade zal zijn. Als die weg wordt 

aangelegd dan worden de golfbaan en de golfbaan vernietigd. Die schaden staan niet vernoemd. Dat 

wil niet zeggen dat wanneer het schadebedrag genoemd staat de Heemskerkse Golfclub de intentie 

heeft om de golfbaan te verplaatsen. 150 
 

De heer Tijssens (D66) meent dat er een clausule in de gebruiksovereenkomst is opgenomen voor 

de gronden van de golfbaan en dat ze mogelijk moeten worden opgeofferd voor een weg. U wist 

toch van te voren dat dit zou kunnen gebeuren? 

 155 
De heer Toekoek (Heemskerkse Golfclub) spreekt in namens de golfclub. Straks spreekt de heer 

Pappe van de golfbaan. De vraag zal aan hem gesteld moeten worden. 

 

De heer De Graaf (CDA) is benieuwd of de golfclub wel op de hoogte was van de claim op de grond, 

als gebruiker van de baan. Is naar alternatieven gekeken als oplossing wanneer de golfbaanvariant 160 
zou worden gekozen? 

 

De heer Toekoek (Heemskerkse Golfclub) zegt dat de golfclub ervan uitgaat dat de golfbaan intact 

blijft. De overeenkomst van de golfbaan met de gemeente is buiten het zicht van de golfclub.  

De golfclub is wel met gemeente Heemskerk in gesprek. Het probleem is aan de gemeente 165 
voorgelegd. Er zijn op dit moment geen alternatieven. Het heeft sterk te maken met de kosten.  

 

De heer Hoogervorst (SP) is blij dat inspreker benadrukt dat het erop lijkt dat de huidige problemen 

worden verschoven en niet zozeer worden opgelost. Voorkomen moet worden dat een soort 

ruilhandel ontstaat. 170 
 

De heer Pappe (Stichting Exploitatie Golfbaan IJmond-Noord) heeft het gevoel dat het voortbestaan 

van de golfbaan Provinciale Staten vooralsnog niet lijkt te boeien. Hij hoort en ziet er weinig van. Op 

advies van de provincie werd de polder De Nieuwe Buitendijken de nieuwe locatie voor de golfbaan. 

In 1994 kreeg de polder de bestemming ‘half open landschap en dagrecreatie voorziening’ in het 175 
bestemmingsplan ‘Noorder Buitendijken Heemskerk’. In het bestemmingsplan wordt de aanleg van 

een golfbaan mogelijk gemaakt. De gemeente stelt dat de aanleg van de golfbaan een belangrijke 

voortrekkersrol kan vervullen in de verdere inrichting van het gebied. 

De provincie ziet de aanleg van de golfbaan als een speerpuntproject in het kader van haar 

beleidsnotitie ‘Golfterreinen in Noord-Holland’. In juli 1994 heeft de gemeenteraad van Heemskerk 180 
gevraagd hoe het staat met de A8 en de mogelijke afslag Heemskerk. De provincie Noord-Holland 

heeft daarop geantwoord dat de aftakking van de A8 door de provincie niet meer wordt nagestreefd, 

dit in verband met het beleid voor landschapsontwikkeling waarin die weg niet meer past. 

Het effect van het tracé op het landschap is minder negatief beoordeeld, dan de doorsnijding van het 

open en waardevolle Uitgeester en Heemskerkerbroek 185 
De golfbaan zou het oorspronkelijke landschap al hebben aangetast. Daarom zou er dus nog wel een 

weg bij kunnen? Er zou niet naar het oorspronkelijke landschap gekeken moeten worden, maar naar 
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het nieuwe landschap. Een landschap waarin de golfbaan perfect past. Landschap en golfbaan 

worden door de verbindingsweg enorm aangetast. Dat zou er moeten staan. 

Gelet op de argumenten die de heer Pappe al eerder in dit gezelschap onder de aandacht heeft 190 
gebracht roept hij opnieuw op om ook de belangen van de golfbaan in al zijn facetten mee te nemen 

in het proces van beslissen. Daarbij mag niet ontbreken een plan van aanpak, zodat, indien toch 

voor de golfbaanvariant wordt gekozen, de golfbaan behandeld wordt als de verzorgingsplaatsen. 

De golfbaan dient geholpen te worden bij het voortbestaan van het schitterende complex, met 

alternatieven, die financiële ondersteuning waarborgen. Dit moet direct in het totale plan worden 195 
meegenomen. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) begrijpt dat de bestemming in 1994 in het bestemmingsplan is 

vastgelegd. Staat in het huidige bestemmingsplan nog steeds de bestemming ‘Openbaar recreatief 

gebied en/of golfbaan’? 200 
 

De heer Pappe (Stichting Exploitatie Golfbaan IJmond-Noord) antwoordt bevestigend. Het 

bestemmingsplan wordt door de gemeente Heemskerk gereviseerd. De huidige bestemming blijft 

daar ongewijzigd in staan. 

De Stichting bestrijdt dat zij kon weten dat er verbindingsweg zou komen. De stichting bestrijdt ten 205 
zeerste dat de provincie geen compensatie zou hoeven geven bij het doorgaan van de 

golfbaanvariant, gelet op de verwachtingen die zijn gewekt in de jaren negentig. 

 

De heer Tijssens (D66) verwijst naar de clausule in de gebruiksovereenkomst, inzake het 

beschikbaar maken van de gronden voor een verbindingsweg, op de plek van de golfbaan. Is dat 210 
vastgelegd bij het oprichten van de stichting? 

 

De heer Pappe (Stichting Exploitatie Golfbaan IJmond-Noord) legt uit dat de strook grond van 

Rijkswaterstaat is. De stichting wist dat dit zou kunnen gebeuren, maar destijds zijn verwachtingen 

gewekt dat er nooit een weg zou komen. Als er een afslag zou komen, dan zou deze ten noorden 215 
van de golfbaan worden aangelegd. Er is ingestemd en toestemming gegeven om de golfbaan op die 

plek aan te leggen. Het gebied was bestemd om er een recreatiegebied te maken. De golfbaan was 

voor de provincie een speerpunt. 

 

De heer Hartendorf (LTO Noord, volledige tekst inspraak is opgenomen bij de stukken, legt uit dat 220 
LTO Noord er is voor de boeren. Het behoud van een open gebied met voldoende mogelijkheden 

voor agrarische ondernemers is en blijft in dit dossier het doel van LTO Noord. 

In het gebied zijn veel familiebedrijven, die al generaties lang het karakteristieke landschap van 

Noord-Holland verzorgen en behouden. Ze houden met hun werk de polder open en groen. De 

boeren sluiten niet aan in een file, maar produceren voedsel voor de wereldmarkt. Dat zijn meer 225 
mondjes die daarvan profiteren dan die van de mensen die geholpen zouden zijn met een betere 

aansluiting door de polder. Daarom zou een busplusvariant LTO Noord wel passen. Beter openbaar 

vervoer in Noord-Holland maakt het OV-reizen aantrekkelijker. 

LTO Noord is blij dat Unesco en ICOMOS ook wakker zijn geworden. Zonder het open gebied geen 

Stelling van Amsterdam. Bij de keuze voor de golfbaan- of Heemskerkvariant zou dit werelderfgoed 230 
verdwijnen. 

LTO Noord is voorstander van de nulplusvariant. De conclusie van de Landbouweffectrapportage 

verbinding A8-A9 is dat deze meeste variant de minste impact heeft op de ontwikkelingen van de 

agrarische sector. LTO Noord blijft zich verbazen hoe eenvoudig Gedeputeerde Staten aan de 

nulplusvariant voorbij lijken te gaan. Deze variant heeft alles in zich om een goed alternatief te zijn. 235 
De golfbaan- en Heemskerkvariant zorgen beide voor een versnippering van het landschap. Dit zal 

de doodsteek zijn voor boeren. Het wordt elke dag file rijden door de laatste postzegels groen in het 

gebied om daarna aan te sluiten in de file bij de Coenbrug. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) verzoekt inspreker aan te geven wat de aanleg van de golfbaan- of 240 
Heemskerkvariant bedrijfsmatig betekent voor de agrariërs in het gebied. 

 

De heer Hartendorf (LTO Noord) wijst op de versnippering van het groen. Het zal voor de wat 

grotere bedrijven lastig zijn om de koeien te weiden. Percelen liggen ineens aan de andere kant van 

de weg. Het is de vraag of dat land bereikbaar is, omdat op de nieuwe weg mogelijk geen 245 
landbouwverkeer is toegestaan. 

  

De heer De Graaf (CDA) herinnert zich dat LTO Noord een jaar geleden pleitte voor het opnemen van 

de golfbaanvariant. Kan de heer Hartendorf verklaren waarom LTO Noord er nu op tegen is? 
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 250 
De heer Hartendorf (LTO Noord) kan dit verklaren. Vorig jaar deed de nulplusvariant niet mee.  LTO 

Noord gaf aan eigenlijk voor de nulplusvariant te zijn. De gronden zijn destijds aangekocht om de 

golfbaanvariant weer terug te halen. 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaar Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) zegt dat grote 255 
infrastructurele projecten altijd ingewikkeld zijn. In Zaanstad wordt groot belang gehecht aan het 

maken van een nieuwe en betere verbinding tussen de A8 en A9. De grenzen van de infrastructuur in 

Zaanstad zijn of worden binnenkort bereikt. Ook het wegennet raakt aan de grens van zijn 

capaciteit. De N203 is overbelast en de leefkwaliteit wordt aangetast. Inwoners van Zaanstad Noord 

ondervinden hiervan dagelijks nadelen evenals 8 scholen. Onder regie van Provincie Noord-Holland 260 
startte een intensief traject, waarin verschillende varianten voor een nieuwe verbindingsweg zijn 

getoetst en gewogen. Er is geen variant uitgekomen zonder nadelen. Het is mogelijk een weg aan te 

leggen waarbij aan alle wetten en eisen wordt voldaan. De heer Verschuren zou vooral willen 

doorpakken. Het overgrote deel van de inwoners van Zaanstad Noord snakt naar een oplossing. Dat 

er bij de politieke twijfel ontstaat omdat de weg in de buurt van waardevol werelderfgoed komt te 265 
liggen, kunnen zij niet begrijpen. De heer Verschuren kan dat wel begrijpen. Als wethouder 

Monumenten weet hij dat bij dergelijke inpassingvraagstukken oplossingen kunnen worden bedacht, 

die zelfs kwaliteit toevoegen en borgen. Het moet mogelijk zijn om samen met Unesco en ICOMOS te 

kijken wat er gedaan kan worden om de werelderfgoedstatus te borgen. 

Vanuit het algemeen belang moet het beter worden gemaakt voor meer mensen. De heer Verschuren 270 
pleit ervoor om vooral door te pakken, een variant te kiezen en niet weer gaan onderzoeken. 

Inwoners van Zaanstad zijn ook inwoners van deze provincie. Zij verdienen na tientallen jaren praten 

en tekenen duidelijkheid en een oplossing. Deze Plan MER laat zien dat de oplossing er is. 

 

De heer Zoon (PvdD) had een andere inspraak verwacht. De luchtkwaliteitcijfers laten zien dat er bij 275 
Saendelft een verslechtering gaat plaatsvinden. De heer Zoon verwachtte dat wethouder Verschuren 

voor de basisscholen zou opkomen, waar de luchtkwaliteit gaat verslechteren. 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaar Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) zegt dat de 

luchtkwaliteit per saldo voor de meeste mensen het meest verbeterd als één van de gestrekte 280 
varianten wordt aangelegd. Het aanleggen van infrastructuur is geen spel zonder ‘nieten’. Veel 

mensen worden op dit moment heel erg belast. Oplossingen liggen nu voor. 

 

De heer Hoogervorst (SP) is benieuwd hoe de gemeente Zaanstad aankijkt tegen de problematiek 

rond de Coenbrug. Verder is hij benieuwd of inspreker ideeën heeft voor oplossingen voor de 285 
Stelling. 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) zegt dat 

eerst gezamenlijk moet worden getrechterd naar een voorkeur, zodat duidelijk is wat er gebeurt en 

bij welk deel van de Stelling. Vervolgens kan het gesprek met Unesco en ICOMOS worden aangegaan 290 
over hoe zij een en ander duiden. Met alle deskundigheid kan vervolgens een oplossing worden 

bedacht. Monumenten gaan de heer Verschuren aan het hart. Er zijn oplossingen mogelijk. Als er 

geen oplossingen mogelijk zijn om de status van de Stelling te behouden, dan ontstaat een lastig 

dilemma tussen mensen en gebouwen. 

Bij alle ontwerpen is door het ontwerpteam geprobeerd om zo goed mogelijk de voordelen te 295 
creëren. Vanuit zijn perspectief kan men de heer Verschuren niet kwalijk nemen dat hij vooral kijkt 

naar situatie in Zaanstad Noord, waar tienduizenden bewoners een groot leefbaarheid- en 

doorstroomprobleem ervaren. 

 

De heer Van Berkum (GroenLinks) neemt het de Verschuren, als wethouder en lid van de stuurgroep 300 
kwalijk dat hij onderdeel was van het creëren van het feit waar we nu staan. De heer Verschuren 

heeft er in zijn functie voor gekozen om de vraag die Provinciale Staten hebben gesteld, -namelijk 

het meenemen van een alternatief in de nulplusvariant- te blokkeren. Het is grof dat inspreker zegt 

dat anderen er wellicht op achteruit gaan. Waarom gaat de heer Verschuren voorbij aan het 

verplaatsen van de problematiek van de Coenbrug, de impact op de Stelling en de inwoners van 305 
andere gemeenten? 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) vertelt dat 

toen de nieuwe nulplusvariant oppopte als een nieuwe variant, dit vragen naar de bekende weg was. 

Een  tunnelvariant door Krommenie is enorm duur. Het fijnstof in de tunnel komt naar buiten via de 310 
in en uitgang. Inspreker heeft geen enkel fiducie in een andere nulplusvariant of welke andere 
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variant dan ook, dat die het beter zal doen dan de onderzochte varianten. Nu, na tientallen jaren 

studeren, moet gewoon een keuze worden gemaakt. In veel beslissingen die de heer Verschuren als 

wethouder in de stad neemt en die hij neemt in het algemeen belang, draagt hij de 

verantwoordelijkheid om zo goed mogelijk de belangen van zijn inwoners te verdedigen. Bij al die 315 
vraagstukken realiseert hij zich ook dat hij het nooit iedereen naar de zin kan maken. Om het beter 

te maken voor heel veel mensen, moet hij het soms slechter maken voor een paar andere mensen. 

Dat is de verantwoordelijkheid die de heer Verschuren als wethouder neemt en daar schaamt hij zich 

niet voor. Dat is de taak die een politiek bestuur heeft om het voor zoveel mogelijk mensen zo goed 

mogelijk te regelen.  320 
Als op andere plekken bij een nieuwe variant nadelen ontstaan en uit Plan MER blijkt dat die nadelen 

binnen de wettelijke normen blijven dan moet een voorkeurstracé worden gekozen. De nadelen 

moeten zo goed mogelijk worden weggenomen met flankerende maatregelen. De heer Verschuren 

ziet een oplossing die beter is als de situatie nu, die het beter maakt voor veel meer mensen en die 

zo goed kan worden gemaakt dat de nadelen voor anderen zoveel mogelijk worden gemitigeerd.  325 
Het enige wat de heer Verschuren wil vragen is om een beslissing te nemen en geen opdracht te 

geven voor een of ander onderzoek naar een variant, waarvan al duidelijk is dat die het niet gaat 

worden. 

 

De heer Tijssens (D66) is benieuwd wanneer het door de gemeenteraad gevraagde onderzoek naar 330 
de problematiek rond de Coenbrug openbaar wordt. Het rapport kan dan worden meegenomen in de 

belangenafweging. 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) antwoordt 

dat het rapport in concept klaar is. Met de omwonenden, die aandacht hebben gevraagd voor de 335 
situatie rond de Coenbrug, moet nog in overleg worden gegaan. Daarna kan het rapport naar B en W 

om er een besluit over te nemen. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) heeft begrepen dat de Coenbrug niet wordt verbreed. De druk op de 

brug zal toenemen. Hoe verkoopt het college van B en W dat aan de omwonenden? 340 
 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) herhaalt dat 

de bestaande situatie problematisch is. Om de bestaande situatie aan te pakken zal een oplossing 

moeten worden aangedragen. Door de oplossing ontstaan wellicht elders op de route weer andere 

problemen. Eerst moet worden gewogen hoe de eventuele nieuwe situatie zich verhoudt ten opzichte 345 
van de positieve verbetering van de oplossing. De negatieve effecten die ontstaan, moeten zoveel 

mogelijk worden gemitigeerd. 

Gezien de ontwikkelingen in de Metropoolregio Amsterdam en de nog benodigde woningbouw, heeft 

de heer Verschuren niet de illusie dat een filevrije metropoolregio kan worden gerealiseerd. Hij wil 

het wel zo goed mogelijk regelen. Hij ziet een situatie in zijn stad, die onacceptabel is en die hij wil 350 
veranderen. 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) merkt op dat de bottleneck bij de Coenbrug moet worden 

gezien als een volgende stap om op te lossen. De vernauwing kan alleen worden opgelost door het 

in delen aan te pakken. Mevrouw Kaamer van Hoegee meent te hebben begrepen dat er veel geld 355 
komt uit Den Haag om de Noordkant te ontsluiten. 

 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) legt uit dat 

Zaanstad qua infrastructuur nog een grote uitdagingen heeft. Als de provincie nog een geldpotje 

heeft dan houdt de heer Verschuren zich aanbevolen. 360 
 

De heer Leever (ONH) hoorde inspreker zeggen dat een tunnelvariant nog meer uitstoot van fijnstof 

oplevert bij de in- en uitritten. Er zijn diverse studies en systemen toegepast waaruit blijkt dat 

luchtzuivering prima kan worden toegepast op tunnels. Daarbij komt geen fijnstof meer uit te 

tunnel.  De heer Leever wijst op Corona luchtzuivering. Is inspreker daar bekend mee? 365 
 

De heer Verschuren (wethouder Bereikbaarheid en Mobiliteit en Monumenten Zaanstad) 

constateerde dat een tunnel iets doet voor fijnstof. Een tunnel is ongelooflijk duur. Een 

nulplusvariant met een tunnel zal volgens inspreker niet beter scoren op een MKBA. 

 370 
Mevrouw De Meij (50plus) wijst erop dat de golfbaanvariant 350 miljard zal gaan kosten, terwijl 111 

miljard is afgesproken. 
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De voorzitter deelt mee dat er insprekers aanwezig zijn die zich  hebben aangemeld, maar die nu 

niet op de lijst staan. De voorzitter vraagt de commissie ermee akkoord te gaan dat zij aan de lijst 375 
van insprekers worden toegevoegd. De commissie gaat akkoord. 

 

Mevrouw Tiel (VNO-NCW, volledige tekst inspraak bij de stukken gevoegd,) spreekt mede namens 

Bouwend Nederland, EVO Fenedex en Transport en Logistiek Nederland. Op de publieke tribune 

zitten vertegenwoordigers van Ondernemersvereniging IJmond en het Zaanse Ondernemersnetwerk. 380 
Het bedrijfsleven dringt er op aan om, na al die jaren van praten, stappen te zetten en vraagt de 

provincie een keuze te maken voor een robuuste verbinding tussen de A8 en A9.  

Mevrouw Tiel verwijst naar een artikel in Trouw van 2 september 2017 waarin wordt gevraagd om 

een deltaplan voor de bereikbaarheid van de Metropoolregio Amsterdam. Dat is ook het gebied 

waarover vanavond wordt gesproken. Het ontbreken van een goede Oostwestverbinding zorgt voor 385 
dagelijkse overlast voor bewoners en bedrijven. De bovenregionale bereikbaarheid staat ook 

dagelijks onder druk. Na de crisis gaat het beter met de Noord-Hollandse economie. Investeren in 

bereikbaarheid blijft wel een randvoorwaarde. De trek naar deze regio zorgt voor meer 

vervoersbewegingen. Provinciale Staten praten ook over meer woningbouw om de woningnood op te 

lossen. Randgemeenten zijn nu ook in trek bij woningzoekenden. Het bedrijfsleven pleit voor een 390 
robuust en betrouwbaar wegennet in Noord-Holland. Zonder de verbinding A8-A9 is dit wegennet 

niet robuust te noemen. Het Plan MER biedt duidelijkheid voor het bedrijfsleven. Wat het 

bedrijfsleven betreft is de golfbaanvariant op dit moment de beste maatschappelijke investering.  

Het provinciebestuur kiest voor een extra onderzoek naar de geluidseffecten op de golfbaanvariant. 

Dat is begrijpelijk. Het bedrijfsleven vraagt nadrukkelijk om daarna wel snel een besluit te nemen. 395 
Geen weg is voor het bedrijfsleven geen optie. Eindeloze, extra onderzoeken zijn dat ook niet. 

Diverse bedrijfslevenpartijen zullen verschillende zienswijzen indienen. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) begrijpt uit de woorden van mevrouw Tiel dat ongeacht de uitkomst van 

het onderzoek naar de geluidseffecten er toch een weg moet komen. Laten de uitkomsten van het 400 
onderzoek haar koud? 

 

Mevrouw Tiel (VNO-NCW) gaat ervan uit dat het rapport suggesties biedt voor wat het betekent voor 

de golfbaanvariant en dat Gedeputeerde Staten, inclusief de uitkomst van het rapport, een besluit 

nemen over een definitief voorkeurstracé. De uitkomsten van het onderzoek worden meegewogen. 405 
De nulplusvariant is voor het bedrijfsleven geen optie. Het bedrijfsleven richt zich nog steeds op de 

beide varianten, waarbij op dit moment de maatschappelijke investering het meest gerechtvaardigd 

is bij de golfbaanvariant. 

 

De heer Van Berkum (GroenLinks) vraagt of hij goed beluistert dat de motivatie van het bedrijfsleven 410 
om in te stemmen alleen gaat over de bereikbaarheid en doorstroming over de huidige route. Is de 

leefbaarheid in Krommenie en Assendelft minder van belang? 

Asfalt en OV zouden volgens mevrouw Tiel hand in hand moeten gaan. De heer Van Berkum nodigt 

haar uit om haar stem sterker te laten horen bij openbaar vervoerdiscussies. Daar mist de heer Van 

Berkum haar soms. 415 
 

Mevrouw Tiel (VNO-NCW) zou wensen dat VNO-NCW zoveel personeel had. Daar waar mogelijk komt 

mevrouw Tiel graag haar verhaal vertellen.  

In diverse MIRT-trajecten wordt gepleit voor en/en. Het is niet het één of het ander. De Randstad 

heeft meer asfalt en OV nodig.  De oplossing moet ten gunste komen van de bereikbaarheid en de 420 
leefbaarheid. Er zijn veel mogelijkheden om iets te doen aan de luchtkwaliteit, zoals milieuzones of 

het verlagen van de maximumsnelheid. De optimale doorstroom snelheid is lager dan 130. Hopelijk 

staan dergelijke mitigerende maatregelen in het rapport. 

  

De heer Hoogervorst (SP) verwijst naar het artikel in de media over het ontwikkelen van een 425 
deltaplan voor de MRA. Kan dit project dan niet beter wachten tot het deltaplan er ligt? 

 

Mevrouw Tiel (VNO-NCW) zegt dat het een manco van het openbaar bestuur is. Het is nu tijd om 

knopen door te hakken. Er moet vooral niet worden gewacht op wat er ook nog moet gaan gebeuren. 

 430 
De heer Papineau Salm (PvdA) noemt de groei van het verkeer in de afgelopen jaren en de 

woningbouwontwikkeling boven Amsterdam. Is de verbinding een oplossing voor over vijf of zes 

jaar, gezien de groei van de  bevolking? Staat het over een paar jaar op deze verbinding ook weer  

vast? 

 435 
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Mevrouw Tiel (VNO-NCW) wijst op de term ‘mobility as a service’. Dat betekent het kiezen van 

diverse mobiliteiten als consument, of als woon-werkverkeer. Willen we slimme toepassingen 

optimaal gebruiken. dan zijn de basisinfrastructuur, een goed openbaar vervoer netwerk en asfalt 

nodig. Een robuust wegennetwerk betekent voor VNO-NCW een wegennet met optimale 

aansluitingen en verbindingen. De Oostwestverbinding is minder dan suboptimaal.  440 
 

De heer Vermeer (Stichting Oer-IJ, volledige tekst inspraak bij de stukken gevoegd) zegt dat het gaat 

om de oude waterstructuren en dichtslibbing en verbinding richting het Uithuizermeer en 

Alkmaardermeer richting het Noordzeekanaalgebied. Daar zijn oude dijkstructuren, die 

samenhangen met de Stelling van Amsterdam. Deze natuurelementen worden steeds meer bekend 445 
en gewaardeerd. Het zou jammer zijn als deze kwaliteiten zo slecht worden meegewogen in de MER-

afweging. Natuur en landschap worden meegewogen alsof het vergelijkbaar is met alle andere 

elementen. Het cultuurhistorisch besef moet beter worden afgewogen dan nu gebeurt. Het gebied 

krijgt steeds meer een recreatieve betekenis.  

Stichting Oer-IJ vindt dat vooral moet worden gekeken hoe het nulplustracé toch tot een goede 450 
oplossing kan leiden. Als het tot uitvoering komt dan is het al snel 2025 voordat het allemaal klaar 

is. In 2025 rijdt de helft van alle voertuigen elektrisch. Er is minder uitstoot en geen verknipping van 

een prachtig groen gebied nodig. Het gebied is voor economische ontwikkeling van de Randstad van 

grote betekenis. Dit is een vergeten groene lob, die nu nog één grote eenheid is naar het Noorden. 

Het gebied kan maar één keer worden opgeknipt. Het verrommelen van een enorm waardevol gebied 455 
moet worden voorkomen.  

Als oud-gedeputeerde van Flevoland, oud-burgemeester van Heerhugowaard en als oud-voorzitter 

van Landschap Noord-Holland durft de heer Vermeer te zeggen dat het gebied niet moet worden 

opgeknipt. Het gebied kan eenmaal kapot worden gemaakt. Het waardevolle van het gebied komt 

nooit meer terug. Provinciale en Gedeputeerde Staten moeten bereid zijn om te zoeken naar 460 
werkbare compromissen. 

 

Mevrouw Snuif (voorzitter Stichting Alkmaardermeer en omgeving, volledige tekst inspraak is bij de 

stukken gevoegd) licht toe dat de doelstelling van de stichting is het beschermen van natuur, 

cultuurhistorische en landschappelijke waarde van de omgeving van Alkmaardermeer. Mevrouw Snuif 465 
sluit zich aan bij de woorden van de heer Vermeer en voegt daar enkele overwegingen aan toe.  

Voor de rapporten die verschenen zijn over de verbinding tussen de A8-A9 ontbreekt een duidelijke 

opdracht. De opdracht is ruim te interpreteren. Minder ingrijpende alternatieven zijn daardoor 

afgevallen. De opdracht was niet: Ontwerp een nieuwe autosnelweg. De opdracht is: Los de 

verkeersproblemen en –hinder in Krommenie op. 470 
Een mooie provinciale weg kan ook een oplossing bieden voor de problemen. Die oplossing heeft de 

stichting niet gevonden in de rapporten. Als de opdracht juist was geformuleerd, dan was een 

alternatief, dicht langs de westkant van Assendelft, om de wijk Saendelft heen, in de studies wel 

mogelijk geweest, bijvoorbeeld met een fly over, als aansluiting op de provinciale weg tussen 

Krommenie en Uitgeest. De stichting ziet voordelen. Deze oplossing is aanzienlijk goedkoper. 475 
Minder verstoring van de landbouw, waterhuishouding, natuur en landschap. Bij de A9 zijn minder 

aanpassingen nodig. Er is dan geen sprake van een extra doorsnijding van het cultuurhistorisch 

landschap van de Stelling van Amsterdam. 

De stichting vindt de planvorming en de belangenafweging op dit moment onvoldoende. Ze vraagt 

alsnog de mogelijkheden van het alternatief ten westen van Assendelft te onderzoeken, op dezelfde 480 
wijze als de twee overgebleven alternatieven. 

Het open landschap dat nog intact is gebleven tussen de Zaanstreek en Kennemerland heeft naast 

een natuur en landschappelijke, ook een grote maatschappelijke waarde voor de noordvleugel van 

Amsterdam, als landbouw- en recreatiegebied. Juist vanwege de aanwezigheid van de Stelling van 

Amsterdam. De provincie is daarvoor verantwoordelijk. 485 
 

De voorzitter schorst de vergadering voor enkele minuten. 

 

Schorsing 20.01 – 20.10 

 490 
De voorzitter heropent de vergadering en geeft het woord aan de commissie. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) spreekt zijn waardering uit voor alle insprekers.  

De heer Papineau Salm wil de volgende punten voorleggen aan Gedeputeerde Staten om mee te 

nemen in de voorstellen die aan deze Statencommissie worden voorgelegd. Kan het 495 
besluitvormingsproces nader worden toegelicht? 
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Wat is de stand van zaken na het intrekken van de brief inzake de Stelling van Amsterdam? Komt er 

een advies en zo ja, wat is daar de status van?  Welke voorstellen zijn er om de negatieve invloeden 

op het groen te beperken en het landschap zo weinig mogelijk aan te tasten? 

De PvdA-fractie bezocht op 6 september de Broekpolder. De PvdA is er geen voorstander van om 500 
leefbaarheidproblemen te verschuiven van Assendelft naar de Broekpolder. Naast een 

geluidonderzoek moet ook de luchtkwaliteit worden meegenomen. Daarvoor moet een goede 

oplossing worden aangedragen.  

Het is onbegrijpelijk als een voorstel wordt voorgelegd, terwijl er niets wordt gedaan aan het 

oplossen van de problematiek rond de Coenbrug. 505 
 

Bij interruptie merkt mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) op dat de Coenbrug niet binnen de scope 

voor de verbinding A8-A9 valt. Is de PvdA het met mevrouw eens dat het traject in delen moet 

worden opgelost? Vanuit Den Haag is geld toegezegd voor de aanleg van de Noordcorridor. Daar valt 

de Coenbrug mogelijk ook onder. 510 
 

De heer Papineau Salm (PvdA) zou graag op papier zien dat die miljarden euro’s er komen vanuit 

het Rijk. Als bewust een weg wordt aangelegd, terwijl daarmee elders een probleem wordt 

neergelegd, valt niet uit te leggen.  

 515 
Bij interruptie vraagt de heer Van Berkum (GroenLinks) of de verbreding van de Coenbrug niet het 

volgende project zou moeten zijn, zoals eerder door mevrouw Kaamer van Hoegee opgemerkt werd. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) leest in zijn stukken niet dat de Coenbrug wordt aangepakt. 

Wanneer wordt gekozen voor een van beide varianten, dan moet er iets gebeuren in 520 
Krommenie/Assendelft. Wat gaat de afwaardering inhouden? Bij een voorstel voor een variant door 

het groen verwacht spreker een voorstel ten aanzien van de afwaardering van de weg in 

Krommenie/Assendelft. De alternatieven die nu voorliggen, stijgen al boven het budget uit. Hoe 

wordt één en ander gefinancierd?  

 525 
Mevrouw De Meij (50PLUS) begrijpt dat er vooralsnog geen voorkeur voor een variant wordt 

uitgesproken door het bestuur. Er wordt extra onderzoek gedaan naar geluidsoverlast voor de 

Broekpolder. De fractie van 50PLUS wacht die uitkomst af. Voor het overige kan worden opgemerkt 

dat de fractie niet van standpunt is veranderd sinds de vergadering van voor de zomer. 

 530 
Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) vroeg zich tijdens de voorbereiding van deze vergadering af 

wat het doel van deze avond zou moeten zijn. Ten opzichte van de vergadering voor het zomerreces 

liggen er geen andere stukken voor dan die van voor de zomer. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Van Berkum (GroenLinks) of mevrouw Kaamer van Hoegee überhaupt 535 
ooit het nut van een commissievergadering ziet. Hij verzoekt haar om de discussie mee te voeren en 

alle feedback van insprekers serieus te nemen. 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) herhaalt dat er geen andere stukken voorliggen. Er is niets 

veranderd, behalve dat Gedeputeerde Staten hun besluit nog even uitstellen. Spreekster hoort wel 540 
degelijke alle negatieve en positieve opmerkingen. Ze vindt het overbodig om een avond uit te 

schrijven waarop geen nieuwe stukken liggen om over te debatteren. Er zijn geen advies en rapport 

van ICOMOS. Waarover zou deze commissie moeten praten? 

 

Bij interruptie merkt de heer Tijssens (D66) op dat gedeputeerde Post voor zomer heeft gezegd dat 545 
ze op dat moment nog niet inhoudelijk wilde reageren. Vanavond komt de commissie bijeen om een 

toelichting van Gedeputeerde Staten op de planMER en de daarna ingeslagen procedure. Vindt 

mevrouw Kaamer van Hoegee dat een goede reden om bijeen te komen? 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) zegt dat de planMER er al lag voor de zomer. Nu worden nog 550 
aanvullende onderzoeken gedaan, welke nodig zijn om tot een voorkeurstracé te komen.  

 

Bij interruptie wijst de heer Papineau Salm (PvdA) op de rol van een Statenlid om aanvullende vragen 

te stellen en punten mee te geven voor de besluitvorming door Gedeputeerde Staten. 

 555 
Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) zegt dat dit punten zijn die, wat haar betreft, worden 

behandeld op het moment dat het voorkeurstracé is gekozen. Wil de PvdA dat de PlanMer nog verder 

wordt uitgewerkt, waardoor het proces wordt verstoord. 
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Bij interruptie antwoordt de heer Papineau Salm (PvdA) dat voorstellen nog niet compleet zijn. 560 
 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) constateert dat de heer Papineau Salm een verdere uitwerking 

van de PlanMER wil. Het is beter om eerst een voorkeurstracé te benoemen. Dan kan worden 

bekeken hoe het eventueel anders kan worden opgepakt.  

 565 
Bij interruptie merkt de heer Den Uyl (PvdA) op dat de bijdrage van mevrouw Kaamer van Hoegee 

van de VVD irritatie opwekt. De heer Tijssens heeft duidelijk verwoord waar in de procedure deze 

bijeenkomst is. Met Gedeputeerde Staten kon niet eerder inhoudelijk worden gesproken over een 

brief. Hij roept mevrouw Kaamer van Hoegee op om haar rol als volksvertegenwoordiger te pakken. 

 570 
Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) durft zich, bijna als enige in de zaal, hierover uit te spreken. Er 

liggen geen andere stukken. De afspraak was dat er na de zomer een voorkeurstracé zou liggen en 

dat ligt er niet. 

 

De heer Van Berkum (GroenLinks) wijst op de verkeersoverlast in Krommenie en Assendelft en de 575 
negatieve effecten daarvan op de leefbaarheid. GroenLinks wil dat er zo snel mogelijk een oplossing 

voor komt. Vanavond gaat het over het verplaatsen van een deel van de problematiek. Dat vindt de 

heer Van Berkum jammer. Hij werd chagrijnig door de inbreng van de wethouder van Zaanstad. Als 

er eerder meerdere varianten waren onderzocht, dan hadden vele insprekers hier vanavond niet 

gestaan. De voorliggende nulplusvariant voldoet niet en dat kon men van te voren weten.  580 
De keuzes die voorliggen, verslechteren de situatie en verplaatsen de problematiek, zonder een 

echte oplossing te bieden voor Krommenie/Assendelft. Er moet snel actie ondernomen worden. Het 

verschil ten opzichte van de situatie van voor de zomer is dat Gedeputeerde Staten besloten tot 

verder onderzoek en dat ze nog geen voorkeur uitspreken. Een brief aan ICOMOS werd 

teruggeroepen. Hoe kon het op deze manier gebeuren? Hebben Gedeputeerde Staten de controle 585 
verloren over het proces, of hebben zij al besloten dat het de golfbaanvariant wordt? Gedeputeerde 

Staten schaadden hiermee het proces. Ze moeten duidelijkheid verschaffen en stoppen met deze 

ruis. 

Wanneer volgt het gesprek met ICOMOS? Krijgen Statenleden de uiteindelijke brief te zien? Voelen 

Gedeputeerde Staten ook de druk dat de oplossing snel moet komen? Hoe kan het dat een 590 
conceptbrief naar buiten werd gebracht, waardoor onrust is gezaaid? Hoe wordt omgegaan met de 

verdere samenwerking in de regio? De samenwerkingsovereenkomst houdt op bij nieuwe periode 

van de gemeenteraden. De halve regio zal niet instemmen met de variant die Gedeputeerde Staten 

lijkt te willen kiezen. Hoe wordt hiermee omgegaan? Wat vindt gedeputeerde Post ervan dat een 

partijgenoot spreekt over een vervolgtraject, namelijk het verbreden van de Coenbrug, zodat meer 595 
verkeer kan toestromen? 

 

Bij interruptie merkt mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) op dat zij niet heeft gezegd dat het 

verbreden van de Coenbrug een vervolgtraject is. Het zou een volgende stap in de totale 

ontwikkeling moeten zijn. 600 
 

De  heer Van Berkum (GroenLinks) constateert dat het vastloopt op de Coenbrug. Daar zijn volgende 

stappen nodig. Stappen die heer Van Berkum niet wil nemen, vanwege de impact daar. Mevrouw 

Kaamer van Hoegee gaf een inkijkje in de denkwijze van de VVD, namelijk dat er een snelweg door 

heel Zaanstad moet komen, met alle consequenties van dien.  605 
 

De heer Tijssens (D66) zegt dat kern van zijn eerste termijn, het door Gedeputeerde Staten 

gevraagde antwoord op de MER studies, is. Dat antwoord gaf de heer Tijssens in de vorige 

vergadering. Op basis van het MER-onderzoek zijn de gestrekte varianten niet haalbaar. Door het te 

lage overall MKBA is de nulplusvariant geen verantwoorde investering. Dit onderzoek geeft geen 610 
zicht op een weg. Welke oplossing ziet het college van Gedeputeerde Staten? 

 

De heer Zoon (PvdD) is onder de indruk van insprekers met name van de bijdragen door oud-

gedeputeerde en oud-burgemeester Vermeer en LTO Noord.  

De heer Zoon zegt over het Werelderfgoed dat de PvdD, net als GroenLinks, verbaasd is over de brief 615 
die OCW gaat schrijven. Dat wekt de indruk dat de Provincie eerder geneigd is om meer asfalt aan te 

leggen dan het behouden van werelderfgoed. Alle varianten die nu op tafel liggen, -de gestrekte 

varianten-, brengen onherstelbare schade toe aan de natuur. De luchtkwaliteit is slecht in Noord-

Holland. Bij het A8/A9-project wordt eerder gewerkt aan een verspreiding en verplaatsing van de 

luchtkwaliteit, waarbij die verslechtert bij Saendelft en Broekpolder en niet echt een verbetering 620 
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oplevert voor Assendelft en Krommenie. Wat is daarop de reactie van de gedeputeerde? Het 

verbeteren van de luchtkwaliteit was namelijk de aanleiding tot dit project. De oproep van insprekers 

om een keuze te maken, kan de heer Zoon onderschrijven. Er moet een keuze worden gemaakt voor 

luchtkwaliteit natuur en milieu. Er moet niet worden gekozen voor meer auto’s. 

 625 
De heer De Graaf (CDA) keek uit naar de planMER. Via een persbericht en een brief op 12 juli 2017 

werden Provinciale Staten erover geïnformeerd dat er drie varianten worden voorgelegd voor de 

huidige inspraakronde. Het CDA had dit liever vooraf vernomen. Hoe kijken Gedeputeerde Staten aan 

tegen het feit dat er drie verschillende alternatieven moeten worden afgewogen? 

De stuurgroep heeft geen eensluidend advies kunnen uitbrengen. Welke inspanningen leveren 630 
Gedeputeerde Staten om alsnog tot een eensluidend advies te komen? Dit met het oog op het 

gezamenlijk optrekken naar Den Haag voor een aanvullende financiering. 

Dat extra onderzoek wordt uitgevoerd naar de geluidseffecten op de Broekpolder is een goede zaak. 

In de Broekpolder schijnt het idee te leven dat het onderzoek wordt gehouden om deze variant hoger 

op de lijst te plaatsen. Wat wordt aan communicatie gedaan om dit idee weg te nemen?  635 
Bij de financiële ramingen is geen rekening gehouden met afwegingen tot 30%, maar tot 10%. 

Ook in de lokale CDA-afdeling tekent de verdeeldheid zich af, die zich in de stuurgroep heeft 

gemanifesteerd. De provinciale CDA-fractie spant zich in om onder de gemeenteraadsleden en 

bestuurders het percentage disagree, ten opzichte van agree, zo laag mogelijk te krijgen. Plegen 

andere partijen die inzet ook? 640 
Welk voorstel het ook wordt: de verbinding A8/A9 zal voor betrokken partijen en bewoners ook altijd 

nadelen opleveren, maar niets doen is geen optie. De overlast in Krommenie en Assendelft moet 

worden teruggebracht. Het CDA is zeer benieuwd naar het dekkingsvoorstel dat bij het definitieve 

voorkeursalternatief wordt meegezonden. 

In de huidige berekeningen is het verschil tussen de golfbaanvariant en Heemskerkvariant fors. Dat 645 
rechtvaardigt de optie om maatregelen te nemen om de overlast van de eventuele golfbaanvariant 

zoveel mogelijk te beperken. Hoe kijken Gedeputeerde Staten hiernaar? 

Het oordeel van ICOMOS heeft de fractie verbaasd, omdat er ten opzichte van eerdere signalen alleen 

de maatschappelijk onacceptabele nulplusvariant overblijft. De fractie ziet in dit traject gemeenten, 

provincie, Rijkswaterstaat en de Vervoerregio Amsterdam duidelijk kiezen voor een integrale 650 
oplossing. Ze hoopt dat het Rijk, de gesprekspartner van Unesco en ICOMOS ruimte vindt voor 

mitigerende maatregelen, die een integrale oplossing mogelijk maken. Wat is hierin de rol van 

Provincie Noord-Holland? Hoe kunnen Provinciale Staten hierbij een rol vervullen? 

De brief eindigde met de verwachting dat rond de jaarwisseling een definitief voorkeursalternatief, 

met een dekkingsvoorstel ter besluitvorming wordt voorgelegd. Is dat besluit formeel op basis van 655 
een voordracht aan Provinciale Staten, of is het een besluit van Gedeputeerde Staten? Het CDA 

spreekt de wens uit dat nog deze periode een definitieve stap wordt gezet in een onomkeerbaar 

proces om tot een oplossing te komen voor de verbinding A8/A9.  

 

Bij interruptie vraagt de heer Papineau Salm (PvdA) of het voor de CDA-fractie acceptabel is dat er 660 
een aantasting van de Stelling van Amsterdam plaatsvindt. 

 

De heer De Graaf (CDA) antwoordt dat dit afhangt van de eventuele voorstellen die er kunnen 

komen. Wellicht zit er zelfs een verbetering in. Het CDA wil meegeven dat van alle betrokkenen, dus 

ook van ICOMOS, mag worden verwacht dat ze kijken naar een integrale oplossing. 665 
 

Bij interruptie vraagt de heer Zoon (PvdD) of het CDA nog meer aanvullend onderzoek wil naar een 

mogelijke verbetering van het werelderfgoed. 

 

De heer De Graaf (CDA) zou graag  de uitkomst van het onderzoek zien. Hij pleit voor een integrale 670 
oplossing. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) wat er moet gebeuren in het kader van de Stelling 

waardoor het CDA zegt dat het echt te ver gaat. 

 675 
De heer De Graaf (CDA) kan die vraag niet beantwoorden. Hij is onvoldoende op de hoogte van 

eventuele extra onderzoeken, die uitgevoerd gaan worden. 

 

Bij interruptie stelt de heer Hoogervorst (SP) de vraag als volgt: Stel dat ICOMOS zegt dat er geen 

maatregelen kunnen worden genomen om de negatieve gevolgen van die weg te beperken. 680 
 

De heer De Graaf (CDA) constateert dat er dan een groot probleem is. 
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Bij interruptie vraagt mevrouw De Meij (50PLUS) of de heer De Graaf weet dat enkele gemeenteraden 

moties hebben ingediend, omdat ze echt niet aan bepaalde varianten gaan meewerken. Hoe ziet de 685 
heer De Graaf de beïnvloeding door Gedeputeerde Staten voor zich? 

 

De heer De Graaf (CDA) vroeg in zijn bijdrage wat Gedeputeerde Staten gaan doen om dat alsnog 

voor elkaar te krijgen. De provincie gaat niet over moties die door gemeenteraden worden 

aangenomen. 690 
 

De heer Leever (ONH) is van mening dat deze avond en de gewaardeerde bijdragen van insprekers 

alleen maar meer verwarring geven over wat de provincie te doen staat, qua besluitvorming. 

Vandaag was er een uitspraak van de rechter naar aanleiding van “Ik wil gezonde lucht’. De heer 

Leever vraagt zich af welk effect die uitspraak heeft op de verdere ontwikkeling van de voorliggende 695 
varianten? Hoe gaan Gedeputeerde Staten daarmee om? 

De snelheid verlagen, geeft minder uitstoot en zorgt er vaak voor dat er door gereden wordt. 

Waarom wordt niet het gehele tracé in één keer ontwikkeld, inclusief de Coenbrug.  

Wat te doen met ICOMOS? Het is onwenselijk om de discussie met Unesco aan te gaan.  

Wanneer in willekeurige projecten wordt gesproken over woningbouw in de provincie, dan komt het 700 
voor dat bouwen niet mogelijk is omdat er geschiedkundig belangrijke zaken liggen. Nu gebeurt 

hetzelfde met het Oer-IJ gebied. Daar kan toch niet zomaar asfalt over worden gelegd?  

 

De heer Deen (PVV) steunt mevrouw Kaamer van Hoegee in haar mening dat er vanavond weinig 

nieuws onder zon is. De PVV bedankt alle insprekers. Hun inspraak wordt door PVV-fractie 705 
meegenomen in haar uiteindelijke besluitvorming. Vervolgens wacht de PVV op het 

voorkeursalternatief van Gedeputeerde Staten. 

 

Bij interruptie verzoekt de heer Van Berkum (GroenLinks) de heer Deen en daarmee de PVV om met 

een stellingname te komen. Dan kan het debat worden gevoerd. Wat wil de PVV en hoe wil de fractie 710 
haar kiezers vertegenwoordigen? 

 

De heer Deen (PVV) weet wel degelijk hoe hij zijn kiezers moet vertegenwoordigen. Het antwoord op 

dezelfde vraag van de heer Van Berkum in een eerdere commissie blijft hetzelfde. 

 715 
De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP al meerdere malen haar visie op dit project tentoon 

gespreid heeft. 

De fractie maakt zich zorgen over het verschuiven van de problematiek, niet alleen op het gebied 

van mobiliteit, maar ook vanwege de gezondheidsrisico’s.  

Spreker verwijst naar de bijdrage van de heer Leever waarin hij de rechterlijke uitspraak over 720 
luchtvervuiling aanhaalde. Luchtverontreiniging is een groot probleem. De provincie kan en mag 

daar niet zomaar over heen stappen. 

Het is een blamage dat de unieke waarde van de Stelling van Amsterdam niet echt serieus genomen 

lijkt te worden. Blijkbaar kan een werelderfgoed zomaar worden aangetast. Er zijn altijd maatregelen 

te nemen om de effecten kleiner te houden. Dat lijkt de heer Hoogervorst volslagen onzinnig. 725 
Als wordt besloten tot de aanleg van een extra weg, dus nog meer asfalt, dan wordt een enorme 

druk gelegd op een oplossing voor de Coenbrugproblematiek. De problematiek daar wordt verergerd 

wanneer de verbinding A8/A9 wordt aangelegd. Het wordt dan nog lastiger om een goede oplossing 

te vinden.  

 730 
De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) is van mening dat er een hoop ruis is veroorzaakt. Er liggen drie 

varianten. De huidige omstandigheden lijken elke variant uit te sluiten. De fractie wil eerst 

duidelijkheid over de voortgang van het proces, voordat zij een standpunt innemen.  

ICOMOS heeft geadviseerd om de golfbaanvariant en Heemskerkvariant af te wijzen. De status van 

het werelderfgoed staat daarmee op de tocht, indien toch besloten wordt tot één van de twee 735 
varianten.  Zolang er niets verandert, vallen twee voornoemde varianten dus af.  

Een conceptbrief aan ICOMOS, die niet verzonden is, levert ook ruis op. Daarin stond de tekst dat de 

provincie in haar besluit nadrukkelijk heeft opgenomen dat de aanleg van dit alternatief alleen 

plaatsvindt wanneer deze wordt geaccepteerd door het Unesco werelderfgoedcomité en zijn vaste 

adviseur ICOMOS. Gezien de opstelling van ICOMOS daarna blijft volgens de opstelling in de 740 
conceptbrief destijds alleen de nulplusvariant over.  

Zo stellig heeft de fractie van ChristenUnie-SGP Gedeputeerde Staten nog niet eerder gehoord. 

Onderschrijft de gedeputeerde de geciteerde tekst?  Was dit destijds al de opvatting van 

Gedeputeerde Staten. 
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 745 
De voorzitter wijst de heer Ceder erop dat de betreffende conceptbrief niet voorligt en is 

teruggetrokken door Gedeputeerde Staten. Het lijkt de voorzitter niet juist om daarover vragen te 

stellen. 

 

De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) vertelt dat zijn fractie behoefte heeft aan duidelijkheid, zodat ze 750 
een definitief standpunt kan innemen. Klopt het dat het ministerie van OCW heeft besloten om de 

brief niet verder uit te zetten? De brief was niet slechts een conceptuele gedachtestroom op een 

kladblaadje. Het was een geformuleerde mening, die is doorgestuurd aan het ministerie. Graag krijgt 

de fractie meer duidelijkheid over deze brief. 

In dezelfde brief is gesproken over een voorlopig voorkeursalternatief. Is dit de richting waaraan 755 
Gedeputeerde Staten nu denken. Zo nee, was het de richting waaraan op dat moment werd gedacht? 

Over het aankomende bezoek van ICOMOS heerst onduidelijkheid. Is er een datum vastgesteld voor 

het bezoek door ICOMOS? Wat zijn de gevolgen als ICOMOS niet langskomt? Waarom vond het 

ministerie van OCW het versturen van de brief niet opportuun? 

Bij Unesco staan twee varianten ter discussie. Volgens de conceptbrief, die niet is uitgestuurd, zou 760 
dit het definitieve einde van de verbinding betekenen, aangezien de nulplusvariant weinig draagvlak 

kent. De fractie van ChristenUnie-SGP vindt dat zorgelijk. De fractie neemt mogelijk een standpunt in 

waarin ze aangeeft ook nog te willen kijken naar andere alternatieven, die mogelijk wel realiseerbaan 

zijn. 

 765 
Gedeputeerde Post zegt dat gedeputeerde Geldhof nader zal ingaan op vragen over de Stelling van 

Amsterdam en het bezoek van ICOMOS. 

Het is uitermate ongelukkig dat de brief, die niet verzonden is, wel is meegestuurd met stukken. De 

gedeputeerde biedt daarvoor haar excuses aan. Ze vindt het vervelend dat het zo gelopen is. 

Waar gewerkt wordt, worden fouten gemaakt. In korte tijd moest er heel veel gebeuren. Een beperkte 770 
groep mensen werkte enorm hard en daarbij is een foutje gemaakt in een zeer complex traject. Dit 

betekent niet dat Gedeputeerde Staten de grip en controle kwijt zijn. 

Het voornemen was om rond 11 juli 2017 een besluit over een voorkeursvariant te nemen. Op 10 juli 

was er een gesprek met minister van Onderwijs Cultuur en Welzijn. Op uitdrukkelijk verzoek van de 

minister is de brief, zoals die abusievelijk bij de stukken was gevoegd, niet verzonden. ICOMOS zou 775 
zich geschoffeerd kunnen voelen, omdat de indruk kon bestaan dat er geen rekening gehouden gaat 

worden met de opvatting van ICOMOS. Dat is de reden waarom niet is besloten over een 

voorkeursvariant.  

 

Door het niet nemen van een besluit over een voorkeursalternatief is verwarring ontstaan over het 780 
besluitvormingstraject. Er komt nu geen voorkeursvariant meer, maar een definitief besluit. Een 

voorlopig alternatief wordt gekozen voor de inspraak en een definitieve variant na de inspraak. De 

inspraak is doorlopen en Provinciale Staten worden geconsulteerd voor zienswijzen. Na de Nota van  

beantwoording van zienswijzen zal er geen noodzaak meer zijn om eerst nog een voorlopig 

voorkeursalternatief te kiezen. 785 
De inspraak loopt op 1 oktober 2017 af. Vervolgens worden zienswijzen beantwoord in een Nota van 

beantwoording. In november/december 2017 kan de Nota van beantwoording aan Provinciale Staten 

gezonden worden. Rond die tijd kiezen Gedeputeerde Staten een voorkeursalternatief. Daarna zijn 

Provinciale Staten weer aan zet. De formele bevoegdheid van Provinciale Staten is het voteren van 

krediet. Dan is er nog de planologische procedure voor een provinciaal inpassingplan, afhankelijk 790 
van de variant die uiteindelijk voorligt. 

De PvdA verwacht uitgewerkte maatregelen bij de gestrekte varianten. In deze fase is het allemaal 

nogal  schetsmatig. Dat proces moet getrechterd worden. Als definitief besloten is hoe het wordt 

gemaakt, kunnen de financiële middelen erbij worden gezocht en maatregelen worden aangegeven. 

Welke variant er ook gekozen wordt, er zal altijd moeten worden voldaan aan de wettelijke normen. 795 
Op dit moment wordt onderzocht wat de mogelijkheden zijn voor Broekpolder. Daarmee wordt niet 

gesuggereerd dat de golfbaanvariant hoger op de lijst moet komen. Onderzocht wordt wat de 

mogelijkheden zijn om zo goed mogelijk te voldoen aan de wensen en de eisen, die gesteld worden 

aan infrastructuur. De onderzoeken die wettelijk nodig zijn, die zijn daarvoor met de MER 

grotendeels klaar.  800 
 

Bij interruptie vraagt de heer Papineau Salm (PvdA) hoe kan worden beoordeeld of de schade aan 

natuur en landschap wordt beperkt, als dat niet wordt uitgewerkt. 

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat als natuurcompensatie aan de orde is, ook daarvoor de afspraken 805 
gelden die met elkaar en met de Rijksoverheid zijn gemaakt. Er zijn normen voor het compenseren 
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van natuur als daartoe een noodzaak bestaat door de aanleg van infrastructuur. Als de PvdA meer 

onderzoek wil dan nodig is, dan is de gedeputeerde bereid daar naar te kijken. Men moet zich wel 

realiseren dat aan alles, wat meer dan wettelijk is, een kostenplaatje hangt. Provinciale Staten 

moeten afwegen of zij de kosten willen maken, of niet. 810 
 

Destijds stelden Provinciale Staten de Nota Reikwijdte en Detailniveau aan de orde. Dat was het 

moment geweest om aan te geven dat de reikwijdte van het onderzoek zich moest uitstrekken tot de 

Coenbrug. Dat is niet bij meerderheid van Provinciale Staten besloten. De brug valt buiten de scope 

van het onderzoek. De gedeputeerde kan op dit moment geen oplossing aandragen. De provincie 815 
gaat ook niet over de brug. De brug is Rijksinfrastructuur. 

 

Bij interruptie verwijst de heer Tijssens (D66) naar de MIRT. In de laatste MIRT is uitgesproken dat 

het knooppunt Coenbrug A8 niet prioritair is. Dat is na de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

Dergelijke zaken moeten voortschrijdend worden meegenomen. 820 
 

Gedeputeerde Post gaat niet over de Coenbrug. Zij kan dus ook geen oplossing bieden. 

 

Bij interruptie verwijst de heer Van Berkum (GroenLinks) naar de eerdere uitspraak van mevrouw 

Kaamer van Hoegee dat het volgende project zou moeten zijn om aan de Coenbrug te werken.  825 
 

Gedeputeerde Post verzoekt de heer Van Berkum om haar verdere beantwoording af te wachten  

De PvdA wil weten hoe het nu verder gaat met de afwaardering. De gedeputeerde vindt deze vraag 

lastig te beantwoorden op dit moment, maar wellicht ook nog aan het eind van het jaar, wanneer 

wordt gekozen voor een voorkeursalternatief. Normaal gesproken worden de plannen  met de 830 
bredere omgeving besproken. De gedeputeerde wil graag rekening houden met de wensen die uit de 

omgeving komen.  

De gedeputeerde gaat ervan uit dat wanneer men met zijn allen wil dat de weg wordt afgewaardeerd, 

daarover geen formeel besluit genomen hoeft te worden. Als de weg op de schop zou gaan, dan 

wordt dat meegenomen in het PMI 835 
 

De heer Papineau Salm beweert dat nu al boven budget wordt gezeten, maar er is nog geen budget. 

De provincie heeft de minister van Infrastructuur en Milieu destijds aangeboden om een bijdrage te 

leveren als zij de verbinding A8/A9 zou aanleggen. In formele zin is door Provinciale Staten nog 

nooit een krediet gevoteerd. In de begroting is wel een reservering opgenomen. De gedeputeerde 840 
kan pas een dekking aangeven, op het moment dat duidelijk is wat er gemaakt wordt. Mogelijk 

kunnen met het ministerie ook nog afspraken worden gemaakt. 

Gevraagd werd of het college het besluit al genomen heeft, maar dit niet kenbaar wil maken. Het 

antwoord is nee. De vraag van de heer Van Berkum komt ongemakkelijk over. 

 845 
Bij interruptie verwijst de heer Van Berkum (GroenLinks) naar de brief en het persbericht van 

Gedeputeerde Staten, waarin gezegd werd dat er geen voorkeursalternatief gemaakt werd. 

Vervolgens kwam later in de tijd de eerder aangehaalde conceptbrief. Dat was een vreemde gang van 

zaken die vragen oproept.  

 850 
Gedeputeerde Post benadrukt dat zij niet liegt. Als ze een brief stuurt waarin staat dat Gedeputeerde 

Staten geen besluit hebben genomen, dan vindt zij het ingewikkeld wanneer de heer Van Berkum 

haar vraagt of toch stiekem wel een besluit is genomen.  

 

De heer Van Berkum vroeg of de gedeputeerde zich vrij voelt om buiten de drie varianten naar een 855 
oplossing te zoeken. Met de brief van 12 juli 2017 is het antwoord niet anders dan toen de 

gedeputeerde en deze commissie elkaar voor het laatst over dit onderwerp spraken. Het antwoord is 

dus ja. Het is uiteindelijk het besluit van Provinciale Staten, of zij het krediet voteren, of niet. Het is 

niet het college dat zich daar vrij in moet voelen, maar het zijn uiteindelijk Provinciale Staten die 

besluiten welke variant het college moet gaan uitwerken. 860 
 

Over de samenwerking in de regio zegt de gedeputeerde  het volgende. De 

samenwerkingsovereenkomst omvat de onderzoekperiode. Als alles volgens planning verloopt dan 

kan in januari of februari 2018 door Provinciale Staten kennis worden genomen van en een uitspraak 

worden gedaan over het definitief voorkeurstracé. Op dat moment is het geïndiceerd om met de 865 
gemeenten te overleggen hoe verder wordt gegaan. Te denken valt aan het sluiten van een nieuwe 

samenwerkingovereenkomst, gericht op de uitvoering en realisatie. Op dit moment kan niemand 

beoordelen of er dan bereidheid is om de samenwerking opnieuw aan te gaan. 
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De gedeputeerde neemt kennis van de opmerking van mevrouw Kaamer van Hoegee over de 870 
Coenbrug. Dat beiden lid zijn van de VVD, is op dit moment niet relevant. Waar het om gaat is dat 

mevrouw Kaamer van Hoegee als Statenlid kaders stelt en controleert wat het college van 

Gedeputeerde Staten uitvoert. De gedeputeerde heeft eerder stevige debatten gevoerd met mevrouw 

Kaamer van Hoegee waarin zij het niet met elkaar eens waren. 

 875 
De gedeputeerde nam voor de zomer kennis van hoe D66 in de wedstrijd stond. Nu zegt de heer 

Tijssens dat hij geen zicht op een weg heeft. Het college wil graag én een Stelling van Amsterdam 

die het predicaat van Unesco werelderfgoed heeft én een goede verbinding tussen de A8 en de A9. 

Dat is waar Gedeputeerde Staten op koersen. Binnen het college is men het daarover volledig eens. 

Het is niet zo dat de verbinding niet in het zicht ligt, maar er moet nog wel wat voor gedaan worden. 880 
 

Bij interruptie merkt de heer Tijssens (D66) op dat de Stelling van Amsterdam daarin absoluut een 

aspect is. Het coalitieakkoord omschrijft nauwkeurig waaraan een verbinding A8/A9 moet voldoen. 

Het is aan Provinciale Staten en met name aan de coalitiepartijen om te beoordelen of de voorstellen 

waarmee Gedeputeerde Staten komen, voldoen aan dat kader. Als de fractie van D66 dan aangeeft 885 
dat zij geen weg ziet, dan is dat een heel serieuze boodschap. 

 

Gedeputeerde Post verzoekt de heer Tijssens aan te geven aan welk in het coalitieakkoord genoemd 

uitgangspunt de varianten niet voldoen. 

 890 
Bij interruptie zegt de heer Tijssens (D66) dat zijn fractie in juni 2017 heeft betoogd dat de MER-

resultaten, voor wat betreft de gestrekte varianten zo negatief uitpakken, dat de fractie een 

probleem ziet in de verhouding verkeerskundig resultaat versus de totale kosten van een dergelijke 

ingreep. 

 895 
Gedeputeerde Post constateert dat beide op een andere manier naar de MER-resultaten kijken. Zij 

adviseert de heer Tijssens om de exacte formulering in het coalitieakkoord erop na te kijken. Die is 

niet in overeenstemming die de heer Tijssens geplaatst heeft. 

 

Bij interruptie merkt de heer Van Berkum (GL) het volgende op. Eerder hield de gedeputeerde een 900 
verhaal over hoe Provinciale Staten, waar zij geen onderdeel van uitmaakt, vrij zijn om een keuze te 

maken. Vervolgens wordt de heer Tijssens tot coalitie discipline gedwongen, terwijl hij slechts een 

gewetensbezwaar naar voren bracht. Of de gedeputeerde heeft een meer monistische uitleg van het 

stelsel en gaat mee met het debat en bepaalt ook mee in het debat, of zij staat er dualistisch buiten 

en doet dat niet.  905 
 

Gedeputeerde Post veronderstelt dat wanneer men een coalitieakkoord sluit, men dat doet wanneer 

men met elkaar van oordeel is dat het ook moet worden uitgevoerd. Men maakt toch geen afspraken 

met elkaar, om deze vervolgens niet na te komen. Dat is geen coalitie discipline. Het is de manier 

waarop men afgesproken heeft hoe met elkaar om te gaan. De gedeputeerde ziet daar niets 910 
monistisch in. Dan nog steeds is de heer Tijssens vrij om te beoordelen of wat er ligt, in lijn is met 

het coalitieakkoord.  

 

Het CDA vroeg wat Gedeputeerde Staten ervan vinden dat er drie varianten de inspraak in moesten. 

Enerzijds is het vervelend, omdat het college graag wil aangeven welke kant het opdenkt. Dat was nu 915 
niet mogelijk. Anderzijds betekent het ook dat eenieder zich in vrijheid kan uitspreken over alle drie 

de varianten. Dat is mogelijk de winst van het ter visie leggen van drie varianten, in plaats van één. 

Gedeputeerde Staten maakten zich zorgen over de vraag of op de een of andere manier tegemoet 

kon worden gekomen aan het verzoek van OCW, om aan de andere kant niet in de vertraging te 

schieten. Onder de gemeenten was er de zorg dat het proces in de knel kwam vanwege de 920 
gemeenteraadsverkiezingen. Nu werd een goede tussenoplossing geboden. Het liefst had het college 

van Gedeputeerde Staten een voorkeursvariant gekozen, maar als dat niet kan dan is dit het beste 

alternatief.  

 

Bij interruptie merkt mevrouw De Meij op dat zij het niet netjes vindt wanneer inspraak wordt 925 
geboden, terwijl er geen duidelijke keuze is gemaakt door Gedeputeerde Staten. Het is beter het  

onderzoek Broekpolder af te wachten. 
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Gedeputeerde Post meldt dat de termijn van tervisielegging al voor de zomer is ingegaan. De 

inspraaktermijn sluit op 1 oktober 2017. Waarom zou het niet netjes zijn om inzage te geven op 930 
alles wat er ligt? 

 

Bij interruptie vraagt de heer Tijssens (D66) zich af waar die redenering ophoudt. De gebruikelijke 

gang van zaken is dat een voorstel in de inspraak wordt gelegd. Daarop kan een zienswijze worden 

ingediend. 935 
 

Gedeputeerde Post merkt op dat dit niet correct is. Er is geen wettelijke plicht tot tervisielegging in 

dit geval. Die wettelijke plicht is er wel bij een Provinciaal Inpassingsplan. 

 

Bij interruptie bedankt de heer Tijssens (D66) voor deze correctie. Ergens houdt het op waarin men 940 
nog kan verwachten dat mensen wat-als scenario’s gaan schrijven. Politici doen het niet graag, maar 

burgers doen het ook niet graag als zij zich buigen over een inspraak. 

 

Gedeputeerde Post neemt kennis van de opvatting van de heer Tijssens. 

 945 
Het is de vraag of overeenstemming kan worden bereikt in de stuurgroep. Natuurlijk is dat wel de 

intentie, maar een enkele gemeente is mordicus tegen een bepaalde variant, terwijl een andere 

gemeente mordicus voor die variant is. Hoe zou men die twee standpunten nog kunnen verenigen? 

Als het besluit genomen is, zal de stuurgroep wel inzien dat het handig is om bij de uitwerking. 

verder samen op te trekken. Als het er dan toch komt, dan zo goed mogelijk. De gedeputeerde 950 
hoopt dat dit de insteek is die gemeenten met elkaar kiezen. Na de zomer moet de stuurgroep voor 

het eerst weer bijeenkomen, 

 

Een aantal partijen refereerde aan een uitspraak van de rechter. Zoals aangegeven: als het gaat om 

de wet dan houden Gedeputeerde Staten zich daaraan.  Op dit moment heeft de uitspraak geen 955 
consequenties omdat het college zich aan de wet houdt. Als de wet zou worden aangepast, dan kan 

dat gevolgen hebben. Het is afwachten waarmee de staatssecretaris komt. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Leever (ONH) hoe de staatssecretaris omgaat met een rechterlijke 

uitspraak. 960 
 

Gedeputeerde Post weet niet hoe de staatsecretaris met een uitspraak omgaat. 

Het verlagen van de snelheid brengt de leefbaarheid niet omhoog. Dat scheelt iets in de uitstoot, 

maar het probleem van het grote aantal voertuigen dat dagelijks door de dorpen rijdt wordt daarmee 

niet opgelost. 965 
Richting de heer Ceder merkt de gedeputeerde op dat ICOMOS niet heeft geadviseerd om varianten 

af te wijzen. ICOMOS heeft aangegeven zich zorgen te maken over de uitzonderlijk unieke waarde, 

op het moment dat de golfbaanvariant of de Heemskerkvariant wordt aangelegd. ICOMOS adviseert 

niet, maar geeft aan welke gevolgen het heeft voor het predicaat. 

De conceptbrief aan ICOMOS is niet verstuurd. De heer Ceder constateert dat er een voorwaardelijke 970 
passage in brief de staat. Gezien de opstelling van ICOMOS daarna zijn die varianten afgevallen. De 

gedeputeerde benadrukt dat ICOMOS daarna helemaal geen opstelling heeft gehad. Het laatste 

contact met ICOMOS was de brief van mei, waarin ICOMOS aangaf toch wat genuanceerder te denken 

over de Stelling van Amsterdam dan de eerdere brief die dateerde van december 2016. Daarna is er 

geen opstelling van ICOMOS meer geweest. 975 
Gedeputeerde Staten wacht eerst het contact met ICOMOS af, om te vernemen hoe ICOMOS aankijkt 

tegen de gestrekte varianten. Pas als dat helder is en het onderzoek Broekpolder is afgerond, gaat 

het denkproces verder. 

 

Gedeputeerde Geldhof verwijst de fractie van ONH naar de Provinciale Ruimtelijke Verordening. Op 980 
het moment dat er sprake is van een groot openbaar belang, zijn er mogelijkheden om 

ontwikkelingen te doen plaatsvinden. Woningbouw is geen groot openbaar belang. Woningen 

kunnen eenvoudiger op een andere plek worden ontwikkeld. Een verbinding tussen de A8 en A9 kan 

alleen tussen die beide wegen worden gemaakt. 

 985 
Bij interruptie wijst de heer Leever (ONH) de gedeputeerde erop dat het om aardkundige 

monumenten gaat. Het Oer-IJ gebied is een groot aardkundig monument. Op een aardkundig 

monument zouden geen woningen kunnen worden gebouwd, maar wel asfalt mogen worden 

aangelegd? 

 990 
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Gedeputeerde Geldhof verwijst opnieuw naar de Provinciale Ruimtelijke Verordening. 

Richting de heer Zoon merkt gedeputeerde Geldhof op dat haar niet bekend is dat het ministerie van 

OCW nog een brief gaat sturen. 

 

Vanaf het begin in het totale proces A8/A9 en in de discussies, die inmiddels al zes en half jaar 995 
worden gevoerd, is de Stelling van Amsterdam altijd op het netvlies van Gedeputeerde Staten 

geweest en altijd meegenomen in het denken over ontwikkeling. 

Er is geen besluit genomen. Er is gesproken met de minister van OCW. Het ministerie c.q. het Rijk 

heeft ICOMOS uitgenodigd om naar Nederland te komen. Zij zijn de gesprekspartner van Unesco en 

ICOMOS. Het is een Rijksaangelegenheid. De verwachting is dat ICOMOS begin oktober komt. Dan is 1000 
het wachten op een advies. Het betreft het advies van ICOMOS aan Unesco. De verwachting is dat het 

advies in november 2017 wordt uitgebracht. Dat advies krijgen Provinciale Staten uiteraard te zien.  

 

Bij interruptie vraagt de heer Van Berkum (GL) hoe Provinciale Staten kan aanhaken bij het bezoek 

van ICOMOS. 1005 
 

Gedeputeerde Geldhof benadrukt dat het Rijk de uitnodigende partij is. Het Rijk beslist wie bij het 

bezoek aanwezig zijn. Provinciale Staten hebben een controlerende en kaderstellende rol. Het bij elk 

contact en gesprek aanhaken als Provinciale Staten past niet bij die rol.  

 1010 
Bij interruptie geeft de heer Van Berkum (GroenLinks) aan dat  hij als Statenlid zicht wil hebben op 

het bezoek van ICOMOS. Hij vraagt de gedeputeerde er bij haar gesprekspartner binnen het Rijk op 

aan te dringen dat de heer Van Berkum die mogelijkheid geboden krijgt. 

 

Gedeputeerde Geldhof herhaalt dat het Rijk de uitnodigende partij is. Het Rijk wil in gesprek met 1015 
ICOMOS. 

 

Bij interruptie herinnert de heer Zoon (PvdD) zich de toezegging van voor de zomer dat Provinciale 

Staten konden aanhaken bij de uitnodiging aan ICOMOS. 

 1020 
Bij interruptie merkt de heer Tijssens (D66) op dat het, gezien de situatie, belangrijk is voor 

Provinciale Staten om mee te kijken in welke dialoog er plaatsvindt. Provinciale Staten eisen niet om 

daar te zijn, maar willen wel volledig op de hoogte zijn. 

 

Gedeputeerde Geldhof zegt dat wat er ook uitkomt en wat de bevindingen zijn, dit ter plekke zal 1025 
worden gedeeld, maar het is aan het Rijk om te bepalen wie bij het gesprek aanwezig zijn.  

 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) wanneer een voorkeurstracé wordt gekozen, dat 

mogelijkerwijs de status van het erfgoed negatief beïnvloedt, of Gedeputeerde Staten daar voor gaan 

liggen. 1030 
 

Gedeputeerde Geldhof constateert dat dit een als-danvraag is. Eerst zullen het bezoek en advies van 

ICOMOS worden afgewacht. Dan kan verder worden gesproken. De gedeputeerde gaat niet op zaken 

vooruit lopen. 

 1035 
Tweede termijn: 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) aanvaardt de excuses van gedeputeerde Post over de gang van zaken 

rond de conceptbrief.   

De PvdA verwacht een bredere benadering van het landschap, als dit moet worden aangetast. Er kan 1040 
niet alleen maar worden gezegd dat compensatie als oplossing wordt gezien. Het landschappelijke 

belang is voor de PvdA een dilemma in dit verhaal. De waarde van het Oer-IJ gebied is van wezenlijk 

belang. 

De PvdA waardeert de inspraakprocedure zoals die nu plaatsvindt. Inzake ICOMOS ondersteunt de 

PvdA de lijn die de heer Tijssens wil volgen. Het is belangrijk dat volledige informatie wordt gegeven. 1045 
De PvdA doet de suggestie om per direct een groene golf te installeren in Krommenie en Assendelft. 

 

De heer Tijssens (D66) zegt dat D66 in juni ook al duidelijk heeft aangegeven dat de uitkomsten van 

de MER van de gestrekte varianten voor D66 geen oplossing bieden, die goed binnen het kader van 

het coalitieakkoord past. D66 wil het probleem van de verkeersproblematiek echt oplossen. Als de 1050 
nulplusvariant geen goede maatschappelijke investering zal zijn, dan is het noodzakelijk dat er 

mitigerende maatregelen worden getroffen bij één van de gestrekte varianten. Naast een oplossing 
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voor de bewoners van de Broekpolder betekent dit ook het behoud van de Stelling en haar status, de 

bescherming van de natuur en het landschap en de bruikbaarheid van het gebied voor landbouw en 

recreatie.  1055 
De studies naar de verkeersproblematiek roepen vragen op. De doorstroomverbetering die wordt 

geboekt, valt buiten de spitsuren, omdat er capaciteitproblemen op zowel de A8 als op de A9 

bestaan. Het oplossen van een knelpunt op de A9 dreigt wederom ten koste te gaan van de Stelling 

van Amsterdam. Hoe is dat meegenomen in de communicatie naar ICOMOS? Voor D66 geldt dat er 

weer een strook asfalt komt in dat gebied. 1060 
Het oplossen van het knelpunt ronde de Coenbrug ligt niet in handen van de provincie. Het 

ministerie van Infrastructuur en Milieu heeft in het MIRT aangegeven het knelpunt rond de brug niet 

te zullen aanpakken. Het dreigt dat het nut niet verzilverd kan worden met de oplossing, zoals die er 

nu ligt. 

De kosten van mitigerende maatregelen doemen op. Voor geen van de oplossingen, zullen de kosten 1065 
in de buurt van de schattingen, die eerder zijn gedaan en de budgetten die zijn gereserveerd.  

Past het financieel nog binnen het oorspronkelijk kader? 

 

De heer De Graaf (CDA) is benieuwd wat Gedeputeerde Staten gaan inzetten om tot eensluidendheid 

binnen de stuurgroep te komen. 1070 
 

De heer Van Berkum (GroenLinks) waardeert het dat de gedeputeerde haar excuses heeft 

aangeboden voor het abusievelijk toevoegen van een conceptbrief aan de stukken. Hij hoopt wel dat 

de gedeputeerde begrijpt waarom dit verkeerd viel bij de heer Van Berkum. Het is gebeurd en wat 

hem betreft gaat het nu richting het vervolgproces. De heer Van Berkum vindt het jammer dat het 1075 
deze varianten zijn. 

Wat is de insteek of houding van Gedeputeerde Staten richting ICOMOS? De heer Van Berkum wil in 

ieder geval zicht hebben op wat daar gebeurt. Hij vindt het antwoord dat het een Rijksuitnodiging en 

–aangelegenheid onvoldoende. Provinciale Staten hebben behoefte om te horen wat daar wordt 

besproken. De heer Van Berkum hoeft niet fysiek aanwezig te zijn, maar hij wil wel weten wat de 1080 
insteek is van Gedeputeerde Staten en wat daar gebeurd is. 

 

De voorzitter deelt mee dat de gedeputeerde heeft gezegd dat Provinciale Staten volledig worden 

geïnformeerd. 

 1085 
De heer Van Berkum (GroenLinks) vreest dat puur wordt gekeken naar het behoud van de status van 

de Stelling van Amsterdam en minder naar de landschappelijke kwaliteit. 

In het totale proces treedt steeds vaker vertraging op. Met de varianten is men al zo lang bezig. Op 

dat punt verwacht de heer Van Berkum een actievere houding van gedeputeerde Post. 

 1090 
De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) meldt dat zijn fractie in afwachting is van de uitkomst van het 

contact met ICOMOS. Wat gebeurt er als de afspraak met ICOMOS niet doorgaat, of het standpunt 

van ICOMOS ongewijzigd blijft? Wat betekent dat voor de varianten, die nu voorliggen? 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) wacht ICOMOS af 1095 
 

De heer Zoon (PvdD) maakt zich ook zorgen over het feit dat wel plannen worden uitgewerkt voor 

hoe het asfalt moet worden aangelegd, maar dat er totaal geen zicht is op de verbetering van de  

leefbaarheid en de afwaardering van de weg in Krommenie. De heer Zoon zou graag de handschoen 

oppakken die de heer Papineau Salm net aanbood om te kijken hoe die verbetering wel mogelijk kan 1100 
worden gemaakt, bijvoorbeeld door het instellen van een groene golf. 

 

Gedeputeerde Post  is verrast door de opmerking van de heer Van Berkum dat ook Gedeputeerde 

Staten actie moeten ondernemen voor wat betreft de varianten. Er zijn elf varianten uitgezocht. De 

gedeputeerde heeft niet de behoefte om nog andere varianten te bekijken. Zij zal dus ook die actie 1105 
niet ondernemen. Als Provinciale Staten die behoefte wel hebben dan is het aan de Staten. 

 

Bij interruptie constateert de heer Van Berkum (GroenLinks) dat Gedeputeerde Staten doorgaan op 

de weg zoals die nu gaat. Wat de heer Van Berkum betreft is dat een doodlopende weg. Een 

meerderheid van Provinciale Staten ziet niets in de varianten die voorliggen, op het moment dat er 1110 
geen significante verbetering komt in de situatie rond de Stelling van Amsterdam. 
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Gedeputeerde Post adviseert om eerst het advies van ICOMOS af te wachten. Pas dan kan een 

oordeel worden geveld. Het college heeft daarover nog geen oordeel. Als de heer Van Berkum al wel 

weet wat ICOMOS ervan gaat vinden, dan hoort de gedeputeerde dat graag. 1115 
 

Bij interruptie verwijst de heer Van Berkum (GroenLinks) naar de eerdere brief van ICOMOS waarin 

wordt gesproken over vernietiging van werelderfgoed. 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat ICOMOS door het Rijk is uitgenodigd voor een werkbezoek om te 1120 
beoordelen en aan te geven of er mogelijkheden zijn om het zodanig in- of aan te passen dat het wel 

kan. De gedeputeerde gaat ICOMOS niet overtuigen, want ICOMOS heeft een eigen opvatting. 

 

Bij interruptie merkt de heer Tijssens (D66) op over de uitspraak dat men zich vrij moet voelen om 

varianten toe te voegen. Hij refereert aan een vergadering in april 2017. De commissie vond een weg 1125 
op palen geen reëel alternatief. De gedeputeerde zou de stuurgroep vervolgens vragen of een andere 

variant van de nulplus kon worden onderzocht. De stuurgroep heeft op procedureel begrijpelijke 

grond gevraagd om het proces te doorbreken. Feitelijk is het zo dat Provinciale Staten,  via deze 

commissie, de gedeputeerde al in april heeft gevraagd of dit het al was op het gebied van de 

nulplus. 1130 
 

Gedeputeerde Post wijst erop dat toen de vraag was of de gedeputeerde zich vrij voelt om nog 

varianten toe te voegen. Nu was de vraag welke actie de gedeputeerde zelf neemt om varianten 

verder uit te zoeken. De gedeputeerde neemt die actie niet, want ze heeft die behoefte op dit 

moment niet. Dat is met elkaar afgesproken na het advies van de stuurgroep. 1135 
 

De gedeputeerde is het eens met de heer De Graaf dat het wel zo handig is als de stuurgroep het 

met elkaar eens is voordat naar Den Haag wordt gestapt. Het wordt wel lastig als de gedeputeerde 

een resultaatverplichting wordt opgelegd. 

 1140 
Bij interruptie wijst de heer De Graaf (CDA) op de tijdens de formatie nieuw geïntroduceerde term: 

resultaatbelofte. 

 

Gedeputeerde Post heeft altijd geleerd dat je moet doen wat je belooft. 

De gedeputeerde snapt wat de heer Papineau Salm zegt over de bredere benadering en de dilemma’s 1145 
die hij schetst. 

De heer Tijssens vroeg of het budget nog wel in het kader past. 

 

Bij interruptie zegt de heer Tijssens (D66) dat hij sprake over de financiële kaders. Hij veronderstelt 

dat er veel extra geld wordt gevraagd van de partners. Is dat reëel gezien de toename van de kosten? 1150 
 

Gedeputeerde Post legt uit dat alle partners zich zorgen maken over de financiële kant van zaken, 

maar ze zijn het ook met elkaar eens dat er niet veel over te zeggen valt als nog niet duidelijk is 

welke variant wordt gekozen en wanneer nog onduidelijk is of er een bijdrage vanuit het Rijk komt. 

Dat gesprek over de financiële kant van de zaak gaat er op enig moment komen. Het financiële gat 1155 
moet op enig moment dicht. 

 

Gedeputeerde Geldhof verwijst naar de eerste brief van ICOMOS van vorig jaar. ICOMOS zag wel 

degelijk mogelijkheden om een verbinding aan te leggen tussen de A8 en de A9. De brief was 

gebaseerd op een locatiebezoek in september 2015. De brief van mei 2017 was op basis van een 1160 
bureaustudie. Dat is de reden om ICOMOS uit te nodigen om ter plekke te komen kijken. 

De landschappelijke kwaliteit is onderdeel van en onlosmakelijk verbonden aan de status van de 

Stelling van Amsterdam. 

 

4.  Sluiting 1165 
De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun komst en inbreng en sluit de vergadering om 22.02 

uur. 

 

 


